Додаток 1 до рішення

Малинської міської ради

23-ї сесії 8-го скликання

від 23.02.2022 № 611

**ПРОГРАМА**

**економічного і соціального розвитку Малинської міської територіальної громади**

**на 2022 рік**

ЗМІСТ

|  |  |  |
| --- | --- | --- |
| 1 | Паспорт та загальна характеристика Програми |  |
| 1.1. | Вступ |  |
| 1.2. | Аналітична довідка |  |
| 2 | Мета, головні пріоритети і завдання Програми |  |
| 3 | Основні напрями соціально-економічного розвитку громади в 2022 році |  |
| 3.1 | Забезпечення умов для економічного і соціального розвитку |  |
| 3.1.1 | Бюджетно-фінансова політика |  |
| 3.1.2 | Інвестиційна політика |  |
| 3.1.3 | Розвиток малого і середнього підприємництва |  |
| 3.1.4 | Удосконалення системи надання адміністративних послуг |  |
| 3.1.5 | Земельні відносини та землевпорядкування територій |  |
| 3.2 | Реалізація економічного потенціалу |  |
| 3.2.1 | Промисловість |  |
| 3.2.2 | Сільське господарство |  |
| 3.2.3 | Лісове господарство |  |
| 3.2.4 | Транспортна інфраструктура |  |
| 3.2.5 | Містобудівна політика |  |
| 3.2.6 | Житлово-комунальне господарство |  |
| 3.2.7 | Енергозбереження в бюджетній сфері |  |
| 3.2.8 | Туризм |  |
| 3.2.9 | Торгівля та послуги |  |
| 3.3 | Соціальні стандарти та рівень життя населення |  |
| 3.3.1 | Грошові доходи та заробітна плата |  |
| 3.3.2 | Ринок праці |  |
| 3.3.3 | Соціальний захист |  |
| 3.3.4 | Охорона здоров’я |  |
| 3.3.5 | Освіта |  |
| 3.3.6 | Культура |  |
| 3.3.7 | Фізична культура і спорт |  |
| 3.3.8 | Молодіжна і сімейна політика |  |
| 3.3.9 | Захист прав та інтересів дітей |  |
| 3.4 | Створення безпечного середовища |  |
| 3.4.1 | Охорона навколишнього природного середовища |  |
| 3.4.2 | Природна і техногенна безпека |  |
| 3.4.3 | Забезпечення законності та правопорядку |  |
| 4 | Додаток1. Перелік заходів, проєктів будівництва, реконструкції та фінансування у 2022 році |  |
|  |  |  |

**1. Паспорт та загальна характеристика Програми**

**Паспорт Програми**

|  |  |  |
| --- | --- | --- |
| 1 | Ініціатор розроблення програми | Малинська міська рада |
| 2 | Дата, номер і назва розпорядчого документу про розроблення  програми | Розпорядження міського голови від 10.11.2021 №264 «Про розроблення проекту Програми економічного і соціального розвитку Малинської міської територіальної  громади на 2022 рік» |
| 3 | Розробник програми | Відділ економіки та інвестицій управління регіонального розвитку виконавчого комітету Малинської міської ради |
| 4 | Учасники (співрозробники) програми | Структурні підрозділи виконавчого комітету міської ради, старости, підприємства,  установи та організації громади |
| 5 | Відповідальні виконавці  програми | Структурні підрозділи виконавчого комітету міської ради, підприємства,  установи та організації громади |
| 6 | Термін реалізації програми | 2022 |
| 7 | Загальний обсяг  фінансових ресурсів, необхідних для  реалізації програми | Фінансування завдань та заходів Програми буде здійснюватись, виходячи з реальних можливостей дохідної частини бюджету  міської територіальної громади та за рахунок інших джерел фінансування |

**1.1. Вступ**

Програма економічного і соціального розвитку Малинської міської територіальної громади на 2022 рік (далі – Програма) розроблена для втілення на рівні громади державної політики розвитку та спрямована на виконання стратегічного бачення громади щодо підвищення стандартів життя мешканців шляхом розбудови інфраструктури, раціональне використання ресурсного потенціалу, мінімізації можливих негативних явищ і підвищення фінансової та управлінської спроможності громади із забезпеченням захисту прав та інтересів найбільш вразливих соціальних груп населення, підтримки ініціатив малого та середнього бізнесу та створення позитивного іміджу громади.

Програму підготовлено за пропозиціями структурних підрозділів виконавчого комітету, старост, громадськості.

Законодавчим підґрунтям розроблення Програми є Закони України: «Про державне прогнозування та розроблення програм економічного і соціального розвитку України», «Про місцеве самоврядування в Україні», постанова Кабінету Міністрів України від 26.04.03 № 621 «Про розроблення прогнозних і програмних документів економічного і соціального розвитку та складання державного бюджету» з урахуванням стратегічних та операційних цілей, визначених Державною стратегією регіонального розвитку на 2021-2027 роки, Стратегією розвитку Житомирської області на період до 2027 року та завданнями Плану заходів на 2021-2023 роки з її реалізації.

Інструментами виконання Програми є цільові галузеві програми, основні напрями яких увійшли до програмних заходів 2022 року.

Фінансування заходів Програми здійснюватиметься з урахуванням реальних можливостей бюджету територіальної громади, цільових коштів з державного та обласного бюджетів та інших джерел, не заборонених чинним законодавством України.

У ході виконання Програми до неї можуть вноситися зміни і доповнення, які в установленому порядку подаються на розгляд і затвердження міської ради.

* 1. **Аналітична довідка**

Малинська міська територіальна громада утворена відповідно до розпорядження Кабінету Міністрів України № 711-р від 12.06.2020 року. Перша сесія міської ради відбулася 24 листопада 2020 року.

Кількість рад, що об'єдналися: 21, кількість населених пунктів 77 од.

Площа територіальної громади: 1127,3 кв.км. Адмінітративний центр - місто Малин Коростенського району Житомирської області, розташований на берегах річки Ірші за 103 км на північний схід від м. Житомира та 100 км на захід від м. Києва, недалеко від автотраси Київ – Ковель – Варшава. На території Малинської громади сформовано 14 старостинських округів:

1)Недашківський старостинський округ, з центром в селі Недашки, до складу якого входять населені пункти: с. Недашки, с. Вишнянка, с. Зелений Гай, с. Ксаверів, с. Рудня-Калинівка, с. Савлуки.

2) Морозівський старостинський округ, з центром в селі Морозівка, до складу якого входять населені пункти: с. Вишів, с. Мар'ятин, с. Трудолюбівка, с. Косня, с.Морозівка, с.Вороб'ївщина, с.Нова Гута, с.Нова Рутвянка, с.П'ятидуб, с.Рутвянка, с.Свиридівка, с.Стара Гута.

3)Пиріжківський старостинський округ, з центром в селі Пиріжки, до складу якого входять населені пункти: с. Пиріжки, с. Баранівка.

4)Нововороб'ївський старостинський округ, з центром в селі Нові Вороб'ї, до складу якого входять населені пункти: с. Нові Вороб'ї, с. Дружне, с. Будо-Вороб'ї , с. Клітня, с. Нове Життя, с. Рудня-Вороб'ївська, с. Яблунівка, с. Старі Вороб'ї, с. Студень, с. Першотравневе.

5)Любовицький старостинський округ, з центром в селі Любовичі, до складу якого входять населені пункти: с. Любовичі, с. Білий Берег, с. Новоселиця, с. Стасева, с. Ялцівка, с.Привітне.

6)Гранітненський старостинський округ, з центром в смт.Гранітне, до складу якого входять населені пункти: смт. Гранітне, с. Федорівка.

7)Малинівський старостинський округ, з центром в с.Малинівка, до складу якого входять населені пункти: с. Малинівка, с. Лумля, с. Різня, с. Юрівка.

8)Українківський старостинський округ, з центром в с.Українка, до складу якого входять населені пункти: с.Українка.

9)Слобідський старостинський округ, з центром в с.Слобідка, до складу якого входять населені пункти: с. Слобідка, с. Гамарня, с. Щербатівка.

10)Горинський старостинський округ, з центром в с.Горинь, до складу якого входять населені пункти: с. Горинь, с. Березине, с. В'юнище, с. Гута-Логанівська, с. Єлівка, с. Ободівка, с. Соснівка, с.Нянівка.

11)Устинівський старостинський округ, з центром в с.Устинівка, до складу якого входять населені пункти: с. Устинівка, с. Іванівка, с. Жабоч, с. Рубанка, с. Тарасівка, с. Тростяниця, с. Фортунатівка.

12)Луківський старостинський округ, з центром в с.Луки, до складу якого входять населені пункти: с. Луки, с. Буки, с. Бучки, с. Забране, с. Сичівка.

13)Ворсівський старостинський округ, з центром в с.Ворсівка, до складу якого входять населені пункти: с. Ворсівка, с. Візня, с. Зибин, с. Королівка, с. Рудня-Городищенська.

14)Дібрівський старостинський округ, з центром в с.Діброва, до складу якого входять населені пункти: с. Діброва, с. Гуска, с. Лісна Колона, с. Нова Діброва, с. Ярочище.

Місто Малин має вигідне географічне положення, розгалужену мережу автомобільних шляхів. Через місто проходить важлива магістраль – Південно-Західна залізниця. З Києвом та Житомиром місто з’єднане залізничним і автомобільним сполученням.

На території громади проживає 38,6 тис.осіб населення. Стратегічно важливим для розвитку економіки, наповнення місцевого бюджету, забезпечення зайнятості населення є діяльність промислових підприємств, зокрема целюлозно-паперової, каменедобувної та каменеобробної промисловості, лісового господарства та деревообробки, якими забезпечується значний обсяг валової доданої вартості, яка створюється на території Малинської міської територіальної громади.

В обліковому колі основних промислових підприємств громади налічується понад 25 підприємств. Загальна кількість юридичних осіб – суб’єктів малого і середнього підприємництва перевищує 220. Продукція підприємств промисловості є конкуренто-спроможною і користується попитом на зовнішніх ринках. Підприємства громади мають постійні зовнішньоторговельні зв'язки, найбільше налагоджено співпрацю із Швейцарією.

Протягом останніх років у громаді спостерігалась в основному стабільна ситуація із виробництвом і реалізацією промислової продукції. Дещо негативно позначилося на економічному розвитку запровадження карантинних заходів через пандемію гострої респіраторної хвороби COVID-19, водночас, підприємствам вдалось зберегти трудові колективи та втримати на рівні виробничі потужності.

**SWOT-аналіз Малинської міської територіальної громади**

|  |  |
| --- | --- |
| **Сильні сторони *(Внутрішні фактори)***  *Якості, ресурси, які можуть бути використані для ефективного досягнення мети* | **Слабкі сторони *(Внутрішні фактори)***  *Внутрішні недоліки і обмеження, що ставлять під загрозу досягнення цілей* |
| 1. 100 км від столиці, 80 км від обласного центру.  2. Вузлова станція Південно-Західної залізниці.  3. Міжнародна траса Київ – Ковель (Варшава).  4. Наявність лісів, ставків, річок, водосховищ, рекреаційних туристичних об’єктів.  5. За рахунок різногалузевих підприємств наявна велика кількість висококваліфікованих спеціалістів (лісова, деревообробна галузь, сільськогосподарська, каменедобувна та каменеобробна, паперова, легка, хімічна промисловість).  6. Соціально активні, соціально відповідальні підприємці.  7. Наявність лісотехнічного коледжу, школи мистецтв, спортивної школи, наявність різноманітних гуртків (авіа моделювання, судномоделювання, рукоділля, мистецькі, танцювальні гуртки та ін..).  8. Наявність вільних земельних ділянок для інвестицій, для житлової (будівельної індустрії) забудови.  9. Заказник «Гамарня», підводний музей скульптур, ландшафтний парк.  10. Забезпечені сталим водопостачанням та енергією.  11. Наявність музеїв: Миклухи-Маклая, краєзнавчого.  12. Наявність опорної лікарні та приватних медичних центрів, приватних стоматологічних кабінетів.  13. Наявність культурно-архітектурної спадщини.  14. Наявність банкнотної та паперової фабрик каменедобувної та каменеобробної промисловості, легкої (швейна фабрика) та косметична промисловість, обробка деревини | 1.Високий рівень безробіття  2. Низька енергоефективність соціальної сфери, житлових будинків  3. Недостатня кількість автобусних маршрутів між населеними пунктами громади  4. Повільний розвиток сільського господарства  5. Недостатність можливостей для культурного дозвілля  6. Зношеність системи водопостачання і водовідведення  7. Застарілий житловий фонд.  8. Незадовільний стан дорожнього та тротуарного покриття.  9. Потребують підтримки умови для самореалізації та творчого розвитку.  10. Низький рівень народжуваності.  11. Вузький спектр медичних послуг в селах.  12. Нерозвинена інфраструктура для осіб з інвалідністю.  13. Високий рівень злочинності, правопорушень.  14. Відсутність механізмів збору та переробки сміття в сільській місцевості. |
| **Можливості *(Зовнішні фактори)***  *Виграшні моменти, які створюються оточенням і могли б сприяти досягненню мети* | **Загрози *(Зовнішні фактори)***  *Зовнішні фактори , що можуть негативно вплинути на майбутню стратегію* |
| 1.Покращення рівня медичного обслуговування  2. Державна підтримка щодо поводження з ТПВ - покращення екології шляхом прибирання і переробки сміття  3. Державна програма збереження та відновлення лісів  4. Покращення інфраструктури  5. Створення сприятливих умов для залучення інвестицій – будівництво індустріального парку  6. Партнерське місто  7. Розвиток місцевого туризму  8. Доступність адміністративних послуг, широкосмуговий інтернет в кожен населений пункт  9.Використання технологій для надання послуг населення  10.Залучення програм МТД | 1. Вирубування лісів  2. Збільшення викидів забруднюючих речовин в атмосферне повітря  3. Неякісна питна вода  4. Відтік працездатного населення  5. Продовження військового конфлікту на Сході Держави.  6. Пандемія COVID-19.  7. Низький рівень боротьби з корупцією.  8. Нестабільна політична ситуація в в Білорусії.  9. Зміна клімату. |
|  |  |

**2. Мета, головні пріоритети і завдання Програми**

***Основною метою*** Програми економічного і соціального розвитку Малинської міської територіальної громади у 2022 році є створення умов для економічного зростання та удосконалення механізмів управління розвитком громади на засадах ефективності, відкритості та прозорості, посилення інвестиційної та інноваційної активності, забезпечення належного функціонування інфраструктури громади, дотримання екологічних стандартів, підвищення конкурентоспроможності громади, доступності широкого спектра соціальних послуг та зростання добробуту населення.

***Пріоритетами  економічного і соціального розвитку громади на 2022 рік визначено:***

* формування інвестиційно-привабливої території та створення сприятливих умов для розвитку підприємницької діяльності;
* ефективне використання та управління майновими ресурсами громади;
* реалізація політики сталого енергетичного розвитку, зниження енергозатратності інфраструктури;
* розвиток інфраструктури та забезпечення комфортних умов проживання мешканців громади;
* забезпечення соціального захисту громадян та розвиток гуманітарної сфери громади.

***Основними завданнями Програми є:***

формування позитивного іміджу громади, збільшення обсягу внутрішніх та зовнішніх інвестицій у розвиток економіки та соціальної сфери, підтримка інвесторів;

проведення раціональної та ефективної бюджетної політики, забезпечення наповнюваності бюджету громади, виявлення додаткових резервів для його наповнення та забезпечення у повному обсязі бюджетними призначеннями всіх видатків, дотримання фінансової дисципліни. Поліпшення співпраці з фіскальними органами із залучення платежів до бюджету;

залучення державних, інвестиційних коштів та ресурсів міжнародних фінансових організацій для реалізації проектів регіонального розвитку;

забезпечення ефективного використання земельних ресурсів;

створення сприятливих умов для подальшого розвитку малого та середнього підприємництва, використання різних видів підтримки та створення умов для його розвитку;

забезпечення якісного функціонування системи надання адміністративних послуг;

сприяння стабільній роботі промислового комплексу, підвищенню стійкості промислового виробництва за рахунок модернізації виробничих потужностей, впровадження сучасних технологій, розвиток внутрішнього споживання;

збереження обсягів виробництва в агропоромисловому секторі, підвищення його ефективності;

забезпечення підвищення ефективності та надійності функціонування житлово-комунального господарства;

сприяння впровадженню енергозберігаючих заходів та зниженню рівня енергоспоживання;

зниження енергозатратності інфраструктури;

відновлення та збереження лісових ресурсів;

здійснення дієвого контролю за додержанням державних гарантій оплати праці, сприяння зростанню рівня зайнятості населення;

забезпечення рівного доступу до соціальних послуг і соціальної інфраструктури, своєчасне реагування на нові виклики у сфері соціального захисту населення у зв’язку з пандемією;

підвищення спроможності закладів охорони здоров’я всіх рівнів, поліпшення їх матеріально-технічного забезпечення, своєчасний антикризовий медичний менеджмент в умовах пандемії та підвищення якості надання усіх медичних послуг і медичної допомоги;

забезпечення стабілізації та безпечності освітнього процесу, подальша модернізація закладів освіти, впровадження нових стандартів та моделей надання освітніх послуг;

розвиток культурного простору, впровадження у роботу закладів культури нових технологій, формування культурного онлайн середовища;

створення безпечних та комфортних умов для занять фізкультурою і спортом;

ефективність та гнучкість форм роботи з сім’ями та дітьми, зокрема з урахуванням ситуації, обумовленої пандемією;

забезпечення безпеки життєдіяльності, стабільної екологічної ситуації та запобігання виникненню надзвичайних ситуацій;

відкритість влади, створення умов для діяльності громадянського суспільства;

впровадження електронних сервісів в управлінські процеси;

сприяння своєчасній реалізації та співфінансування проєктів регіонального розвитку.

**3.** **Основні напрями соціально-економічного розвитку громади в 2022 році**

**3.1. Забезпечення умов для економічного і соціального розвитку**

**3.1.1. Бюджетно-фінансова політика**

***Проблемні питання:***

Недостатня фінансова спроможність бюджету громади для повного забезпечення фінансування захищених статей видатків по бюджетних установах та бюджету розвитку.

Необхідність забезпечення повноти сплати суб’єктами господарювання податків, зборів та інших обов’язкових платежів до бюджету громади.

Законом України «Про Державний бюджет на 2022 рік» передбачено, що як вийняток з положень ст.97 Бюджетного Кодексу України розподіл додаткової дотації здійснюється обласними державними адміністраціями між місцевими бюджетами, значення індексу платоспроможності яких менше 0,9 та затверджується рішенням про обласний бюджет. Тому в 2022 році бюджет Малинської міської територіальної громади не отримає з обласного бюджету дотацію на здійснення переданих з держбюджету видатків з утримання закладів освіти та охорони здоров’я за рахунок відповідної додаткової дотації з держбюджету, так як рівень находжень на 1 жителя громади вище 3 052,62 грн.

***Основні напрями діяльності:***

Здійснення поглибленого аналізу виконання бюджету, виявлення додаткових резервів для його наповнення та забезпечення у повному обсязі бюджетними призначеннями першочергових видатків (на виплату заробітної плати та оплату енергоносіїв бюджетних установ).

Поліпшення співпраці органів місцевого самоврядування з фіскальними органами із залучення платежів до бюджету та забезпечення на цій основі виконання затверджених показників надходжень до бюджету громади.

Забезпечення дотримання суворої фінансово-бюджетної дисципліни, посилення роз’яснювальної роботи з розпорядниками (одержувачами) бюджетних коштів та запобігання порушенням, що призводять до втрат фінансових ресурсів та майна.

Покращення роботи щодо виявлення фізичних осіб, праця яких використовується суб’єктами господарювання без укладання трудових угод та без сплати податку на доходи фізичних осіб до бюджету громади.

Виконання заходів, спрямованих на забезпечення економії бюджетних коштів, в тому числі із застосуванням системи публічних закупівель товарів і послуг через Prozorro відповідно до Закону України «Про публічні закупівлі».

***Інструменти виконання:***

Закон України «Про Державний бюджет на 2022 рік»;

Бюджетний кодекс України.

***Очікувані результати:***

Прогнозний обсяг доходів бюджету Малинської міської територіальної громади на 2022 рік очікується у сумі 398,221 млн.грн., в тому числі доходів без урахування міжбюджетних трансфертів 278,915 млн.грн.

Підвищення ефективності використання коштів бюджету громади розпорядниками бюджетних коштів.

# 3.1.2. Інвестиційна політика

***Проблемні питання:***

* глобальна пандемія та падіння світової економіки, пов’язана з нею;
* несприятливий інвестиційний клімат у зв’язку з продовженням військової агресії на сході України;
* збереження високої вартості кредитного ресурсу;
* наявність ризиків дестабілізації на валютному ринку;
* відтік робочої сили з громади, дефіцит працівників робітничих професій;
* диспропорційний розвиток інвестиційної діяльності сільських територій громади.

***Основні напрями діяльності:***

* наповнення та актуалізація бази даних інвестиційних пропозицій, вільних земельних ділянок та незадіяних виробничих приміщень, які можуть бути запропоновані інвесторам для реалізації інвестиційних проектів;
* затвердження Стратегічного плану розвитку громади;
* реалізація заходів зі створення індустріального парку «Малин - Захід»;
* поширення інформації щодо інвестиційного потенціалу та інвестиційної діяльності громади, в т.ч. у спеціалізованих вітчизняних, міжнародних та іноземних спеціалізованих виданнях та на інтернет-ресурсах тощо;
* оновлення рекламно-іміджевої продукції та інформаційно- презентаційних матеріалів щодо інвестиційного потенціалу громади з використанням сучасних форматів подання інформації, виготовлення інвестиційного паспорту;
* визначення та документальне оформлення земельних ділянок, які можуть бути запропоновані потенційним інвесторам для реалізації пріоритетних проектів;
* участь у заходах щодо налагодження нових зв’язків з інвесторами  (виставкові заходи, форуми, ярмарки, бізнес-зустрічі тощо);
* забезпечення участі фахівців органів місцевого самоврядування з питань роботи із залучення інвестицій у навчальних програмах, тренінгах, заходах з оформлення інвестиційних проєктів, написання грантових заявок, удосконалення комунікативних навичок тощо.

***Інструменти виконання:***

-Закон України «Про інвестиційну діяльність»;

* Програма залучення інвестицій в економіку Малинської міської територіальної громади на 2021- 2024 роки.

***Очікувані результати:***

* підвищення конкурентноспроможності громади, формування її позитивного інвестиційного іміджу;
* збільшення надходжень іноземних та вітчизняних інвестицій в економіку громади;
* налагодження нових партнерських зв'язків суб'єктів господарювання громади з іноземними партнерами;
* реалізація першого етапу створення індустріального парку;
* збільшення обсягів експорту продукції підприємств на міжнародні ринки;
* підвищення рівня зайнятості населення та збільшення податкових надходжень до бюджету.

# 3.1.3. Розвиток малого і середнього підприємництва

***Проблемні питання:***

* неможливість планування суб’єктами господарювання діяльності на довготривалий термін через нестабільність податкового законодавства та недосконалість трудового законодавства;
* зниження ділової активності суб’єктів малого і середнього підприємництва внаслідок запровадження карантинних обмежень у зв’язку з пандемією;
* відтік кадрів за кордон, брак кваліфікованої робочої сили;
* недостатня ефективність роботи існуючих об’єктів інфраструктури підтримки підприємництва;
* територіальна нерівномірність розвитку підприємництва.

***Основні напрями діяльності:***

* впорядкування нормативного регулювання підприємницької діяльності;
* інформаційна, ресурсна та фінансово-кредитна підтримка малого і середнього підприємництва;
* розвиток соціального партнерства підприємництва та органів місцевого самоврядування;
* формування інфраструктури підтримки підприємництва.
* сприяння зовнішньоекономічній та інвестиційній діяльності суб'єктів малого та середнього підприємництва.

***Інструменти виконання:***

* Закон України «Про розвиток та державну підтримку малого і середнього підприємництва в Україні».
* Програма підтримки розвитку малого і середнього підприємництва у Малинській міській територіальній громаді на 2021-2023 роки.

***Очікувані результати:***

* покращення ресурсного та інформаційного забезпечення розвитку малого і середнього підприємництва;
* створення умов для розвитку інфраструктури підтримки підприємництва;
* зростання кількості малих підприємств;
* підвищення рівня підприємницької культури, кваліфікації кадрів малого і середнього підприємництва та навчання незайнятого населення основам підприємницької діяльності.

**3.1.4. Удосконалення системи надання адміністративних послуг**

***Проблемні питання:***

Низький рівень взаємодії між територіальними підрозділами органів виконавчої влади, які є суб’єктами надання адміністративних послуг, та виконавчим комітетом Малинської міської ради, при якому утворений ЦНАП.

Відсутність електронного документообігу між органами виконавчої влади, які є суб’єктами надання адміністративних послуг, та ЦНАП, що ускладнює та уповільнює обмін інформацією та документами, необхідними для надання адміністративних послуг громадянам, збільшує навантаження на працівників ЦНАП.

Відсутність доступного та зручного в користуванні програмного комплексу для забезпечення інформаційної взаємодії між суб’єктами надання адміністративних послуг та проведення моніторингу якості надання адміністративних послуг, який об’єднав би всі державні програмні комплекси, з якими працює ЦНАП.

Низький рівень інтеграції автоматизованих інформаційних систем ЦНАП з мобільним застосунком Дія, що значно прискорило б процес оформлення заяв на отримання адмінпослуг, виключило б помилки при їх заповненні, наблизило б безпаперовий документообіг.

Збільшення переліку адміністративних послуг (зокрема, брак відповідного приміщення ЦНАП; низький рівень оплати працівників ЦНАП та відсутність мотивації до якісної праці внаслідок цього).

Недостатнє матеріально-технічне забезпечення для ефективної роботи ЦНАП (зокрема, брак відповідного комп’ютерного обладнання, засобів комунікації).

Непристосованість приміщень для обслуговування людей з особливими фізичними потребами.

Недостатній рівень застосування інноваційних інструментів надання адміністративних послуг в електронному вигляді.

Низький рівень обізнаності громадян і суб’єктів господарювання, щодо роботи ЦНАП та їх послуг, які у них надаються, запроваджених електронних сервісів у сфері надання адміністративних послуг.

***Шляхи розв’язання проблем та завдання:***

Сприяння розвитку сучасного центру надання адміністративних послуг виконавчого комітету Малинської міської ради та забезпечення його ефективної роботи.

Розширення переліку адміністративних послуг, що надаються через центр надання адміністративних послуг (соціальних, пенсійних та ін.) та покращення інформування громадян з питань надання таких послуг.

Проведення онлайн моніторингу роботи центру надання адміністративних послуг.

Сприяння в інтеграції інформаційних систем виконавчого комітету Малинської міської ради до інформаційних систем центральних органів виконавчої влади та впровадження надання населенню та бізнесу адміністративних послуг в електронній формі.

Створення комфортних умов для перебування у ЦНАП відвідувачів з особливими фізичними потребами.

Сприяння переходу населення до використання електронних послуг.

Висвітлення інформації про адміністративні послуги на веб-сайтах виконавчого комітету Малинської міської ради та суб’єктів надання послуг.

Розробка методичних та інформаційних матеріалів (на друкованих та електронних носіях) з питань надання адміністративних послуг (брошур, буклетів тощо) та їх розповсюдження.

Проведення оцінки якості надання адміністративних послуг в центрах надання адміністративних послуг.

***Інструменти виконання:***

Закон України «Про адміністративні послуги».

Розпорядження Кабінету Міністрів України від 16 травня 2014 № 523-р «Деякі питання надання адміністративних послуг органів виконавчої влади через центри надання адміністративних послуг» (зі змінами).

Розпорядження Кабінету Міністрів України від 20.09.2017 № 649 «Про схвалення Концепції розвитку електронного урядування в Україні».

Інші нормативно-правові акти у сфері надання адміністративних послуг.

***Очікувані результати:***

Перетворення центру надання адміністративних послуг у Дія Центр.

Забезпечення доступності, прозорості, відкритості та зрозумілості дій для громадян та бізнесу у сфері надання адміністративних послуг, спрощення процедур для отримання послуг отримання максимуму адміністративних послуг в одному місці.

Передача повноважень по наданню окремих адміністративних послуг з центрального на місцевий рівень.

Інтеграція інформаційних систем виконавчого комітету Малинської міської ради до інформаційних систем центральних органів виконавчої та впровадження надання населенню та бізнесу окремих адміністративних послуг в електронній формі.

Забезпечення доступності адміністративних послуг для людей з обмеженими можливостями.

Підвищення рівня обізнаності громадян про нові можливості щодо отримання адміністративних послуг онлайн та вміння користуватися сучасними сервісами.

Забезпечення безперешкодного доступу населення та бізнесу до інформації стосовно процедури надання певної послуги, переліку документів для її отримання із зразками заповнення таких документів, розміру та порядку оплати адміністративної послуги, яка розміщується на інформаційних стендах в адміністративних органах, на їх веб-сайтах, друкується в офіційних виданнях, тощо.

**3.1.5. Земельні відносини та землевпорядкування територій**

***Головна мета***

Здійснення якісного управління земельними ресурсами, забезпечення їх ефективного використання, надходжень коштів від приватизації землі, що знаходиться у комунальній власності, надходжень від оренди землі.

***Проблемні питання:***

* неналежне фінансове забезпечення заходів по впорядкуванню землевпорядної документації;
* необхідність поновленя нормативно-грошової оцінки земель населених пунктів, в яких термін дії завершився або завершується.

***Основні напрями діяльності:***

* ефективне та раціональне використання земель територіальної громади, а також стовідсотковий розрахунок по платі за землю землекористувачами, а відповідно і збільшення додаткових надходжень до бюджету громади за рахунок надходжень від землекористувачів;
* активізація претензійно-позовної роботи до осіб, які використовують земельні ділянки без правовстановлюючих документів, ухиляються від укладання договорів оренди землі та сплати орендної плати.

***Головні завдання розвитку земельних відносин:***

* раціональне і ефективне використання землі, проведення інвентаризації земель, виготовлення технічної документації по встановленню меж прибудинкових територій;
* визначитись із тенденцією упорядкування існуючих територій забудови індивідуальних гаражів, гаражних масивів і перспективи створення об’єднань гаражних кооперативів;
* максимальне сприяння у виділенні земельних ділянок для будівництва житлових будинків, господарських споруд (присадибні ділянки) та для ведення особистого селянського господарства жителям Малинської міської територіальної громади;
* задоволення потреб територіальної громади територією для громадської забудови.

***Інструменти виконання:***

* Програма розвитку земельних відносин Малинської міської територіальної громади на 2021 – 2023 роки.

***Очікувані результати:***

* проведення інвентаризації земель Малинської територіальної громади;
* виготовлення нормативно-грошової оцінки земель населених пунктів;
* збільшення надходжень до бюджету громади від платежів за землю;
* підвищення раціональності, ефективності та екологічної безпеки використання земельних ресурсів.

**3.2. Реалізація економічного потенціалу**

# 3.2.1. Промисловість

***Основні проблемні питання:***

* в промисловому секторі громади існує ряд проблем, окремі з яких продовжують виникати через пандемію;
* недостатність фінансових ресурсів необхідних для інвестування у розвиток підприємств, сповільнення інвестування у виробничі активи в умовах коронокризи;
* зростання вартості енергоносіїв і тарифів на вантажні перевезення;
* зменшений або відкладений попит і споживання на внутрішньому та зовнішніх ринках на продукцію у зв’язку з пандемією;
* обмеженість або заборона заходів (виставки, форуми, ярмарки), що сприяли просуванню продукції та укладенню нових угод.

***Основні напрями діяльності:***

* сприяння реалізації інвестиційних проектів всіх галузей промисловості;
* сприяння розробленню та реалізації заходів з підвищення енергоефективності виробництва;
* сприяння підприємствам в освоєнні нових зовнішніх ринків.

***Очікувані результати:***

* зростання обсягів виробництва та реалізації промислової продукції;
* збільшення чисельності працюючих на промислових підприємствах;
* вихід промислових підприємств на нові ринки збуту.

**3.2.2. Сільське господарство**

***Проблемні питання:***

- галузева розбалансованість розвитку сільського господарства та цільового використання наявних ресурсів. Значна частина компаній, які орендують землю, в основному займаються вирощуванням технічних культур, не розвивають галузь тваринництва, не створюють робочі місця;

- зростання площ закислених грунтів.

***Основні напрями діяльності:***

* залучення інвестиційних коштів у агропромислове виробництво,

впровадження інноваційних підходів розвитку галузі рослинництва та галузі тваринництва;

* впровадження ресурсозберігаючих технологій обробітку ґрунту,

модернізації виробничих процесів;

* надання соціально-спрямованих дорадчих послуг сільським жителям

з питань агротехніки, новітніх технологій, фінансування за рахунок коштів державного та обласного бюджетів;

* сприяння розвитку інфраструктури та сільських територій, у тому

числі за рахунок розвитку фермерських господарств та обслуговуючих кооперативів.

***Інструмент виконання:***

Обласна Програма розвитку агропромислового комплексу Житомирської області на 2021-2027 роки.

***Очікувані результати:***

Зростання мотивації сільськогосподарських товаровиробників до збільшення обсягів виробництва, зайнятість сільського населення.

**3.2.3. Лісове господарств****о**

***Проблемні питання:***

* активізація лісопатологічних процесів, які стали хронічними та призводять до всихання хвойних насаджень в державних лісогосподарських підприємствах, наслідками чого є погіршення санітарного стану лісів та збільшенням обсягів рубок сухостійної деревини;
* наявність фактів несанкціонованих вирубок дерев;
* порушення вимог Правил пожежної безпеки в лісах;
* недосконалість фінансового та економічного механізму розвитку лісового господарства і як наслідок тіньова діяльність в галузі лісопереробки та лісозаготівлі суб’єктів підприємництва.

***Основні напрями діяльності:***

- раціональне використання наявних лісових ресурсів та впровадження енергозберігаючих технологій з використанням відходів виробництва;

- вирощування стандартного садивного матеріалу для створення

високопродуктивних лісових культур;

- оновлення лісової техніки і знаряддя;

- посилення контролю за охороною, захистом, використанням та

відтворенням лісів;

- забезпечення чіткого обліку руху деревини всіма лісокористувачами, в тому числі приватними, та взаємодії лісової охорони з контролюючими і іншими державними органами для запобігання можливих порушень законодавства у лісовій галузі;

- проведення лісогосподарських заходів, які спрямовані на покращення санітарного стану лісів внаслідок пошкодження їх шкідниками та хворобами лісу та стихійними явищами (буреломи, вітровали).

***Інструменти виконання:***

* Лісовий кодекс України;
* фінансові плани лісогосподарських підприємств на 2022 рік.

***Очікувані результати:***

Покращення санітарного стану лісів.

Поліпшення якості лісових насаджень, відновлення лісів та збільшення їх площі.

Зменшення ймовірності лісових пожеж.

Врегулювання процедури притягнення осіб, що здійснюють незаконні вирубки до відповідальності та посилення контролю щодо діяльності приватних лісопереробних підприємств.

# 3.2.4. Транспортна інфраструктура

***Проблемні питання:***

* недостатність коштів для розвитку транспортної інфраструктури, а саме дорожнього покриття, освітлення, встановлення дорожніх знаків;
* проведення ямкового ремонту не вирішує проблему доріг, а носить лише сезонний характер;
* низький рівень надання перевізникам компенсації за перевезення пільгової категорії громадян;
* неналежне автобусне сполучення з населеними пунктами громади через незадовільний стан доріг.

***Основні напрями діяльності***:

* забезпечення належного автобусного сполучення населених пунктів громади;
* проведення належного експлуатаційного утримання, а також капітального та поточного середнього ремонтів автодоріг загального користування місцевого значення;
* виконання основних заходів з безпеки дорожнього руху (встановлення та заміна дорожніх знаків, аварійний ремонт бар’єрного огородження, обслуговування та ремонт зовнішнього освітлення, відновлення дорожньої розмітки);
* виділення в межах фінансової можливості бюджету громади коштів на відшкодування перевезення пільгової категорії населення автомобільним транспортом.

***Очікувані результати:***

* удосконалена маршрутна мережа з перевезення пасажирів на автобусних маршрутах загального користування територіальної громади;
* забезпечено утримання доріг загального користування в належному стані;
* підвищено безпеку дорожнього руху та якість надання послуг з перевезення пасажирів.

# 3.2.5. Містобудівна політика



**«**Програма забезпечення розробки містобудівної документації Малинської територіальної громади на 2021-2024 роки».

***Очікуваний результат:***

* збереження обсягу виконаних будівельних робіт та обсягу інвестицій у житлове та нежитлове будівництво;
* виготовлення комплексного плану просторового розвитку території громади, що визначить потреби в територіях для забудови населених пунктів територіальної громади та іншого їх використання; потреби у зміні меж населених пунктів, черговість і пріоритетність забудови та іншого використання територій; межі функціональних зон, пріоритетні та допустимі види використання та забудови територій всієї громади, сприятиме залученню інвестицій;

- створення містобудівного кадастру.

# 3.2.6. Житлово-комунальне господарство

***Проблемні питання:***

* залишається проблемним питанням незадовільний технічний стан та значна зношеність основних фондів у водопровідно-каналізаційному господарстві, теплових мереж, незадовільний технічний стан житлового фонду;
* житловий фонд будинків перших масових серій (60-70-х років забудови) має незадовільний технічний стан, низькі експлуатаційні якості;
* постійно потребує утримання в належному технічному стані доріг, вулиць, мосту;
* наявність зношених інженерних мереж та оглядових колодязів під проїжджою частиною вулиць;
* втрати питної води під час її транспортування та розподілу;
* розкрадання чавунних люків і решіток оглядових колодязів підземних інженерних мереж;
* фінансово-економічний стан житлово-комунальних підприємств залишається нестабільним, що пов’язано з постійною збитковістю внаслідок підвищення цін на енергоносії та низького рівня відшкодування виробничих витрат на житлово-комунальні послуги;
* не на всі об’єкти нерухомого майна комунальної власності оформлені правовстановлюючі документи;
* незавершеність процесу формування електронної бази даних об’єктів нерухомого майна комунальної власності;
* обмежені фінансові ресурси на впровадження енергоефективних технологій та обладнання;
* непрогнозоване зростання вартості енергоносіїв;
* погіршення фінансового стану споживачів;
* перевантаження потужностей та недостатнє технологічне оснащення полігону для захоронення твердих побутових відходів;
* періодичне утворення несанкціонованих сміттєзвалищ;
* наявність значної кількості безпритульних тварин у громаді.

***Основні напрями діяльності:***

* сприяння залученню інвестиційних коштів в розвиток житлово-комунального господарства, зокрема, в будівництво і реконструкцію теплових та водопровідно-каналізаційних мереж;
* своєчасне усунення аварій та пошкоджень внутрішньобудинкових мереж житлових будинків;
* проведення інформаційно-роз’яснювальної роботи з популяризації створення та функціонування ОСББ; сприяння діяльності ОСББ;
* реалізація заходів з покращення якості питної води шляхом реконструкції систем водопостачання, водовідведення із застосуванням сучасних технологій, з проведенням зонування;
* будівництво І-ї черги полігону твердих побутових відходів;
* приведення рівня освітленості вулиць і доріг до нормативних вимог шляхом проведення капітального та поточного ремонтів вуличного освітлення з використанням сучасних енергозберігаючих технологій;
* проведення комплексу робіт, спрямованих на вдосконалення дорожніх умов на дорогах загального користування (ремонт, відсипка вулиць, дорожня розмітка, встановлення дорожніх знаків та ін.);
* упорядкування та документальне оформлення майнових об’єктів територіальної громади;
* активізація претензійно-позовної роботи по стягненню заборгованості із орендної плати;
* застосування конкурентних та прозорих процедур при передачі комунального майна в оренду або відчуженні;
* здійснення робіт щодо благоустрою територіальної громади;
* підтримка комунальних підприємств шляхом відшкодування різниці в тарифах та здійснення внесків до статутних капіталів;

- придбання спеціалізованої техніки та механізмів для комунальних підприємств територіальної громади;

* проведення роботи щодо укладання договорів з мешканцями приватної житлової забудови на вивезення твердих побутових відходів;
* проведення стерилізації безпритульних тварин.

***Інструменти виконання:***

* Програма благоустрою та розвитку комунального господарства Малинської міської територіальної громади на 2021-2023 роки;
* Програма з підвищення енергоефективності та термомодернізації багатоквартирних будинків Малинської міської територіальної громади;
* Програма гуманного та цивілізованого регулювання чисельності безпритульних тварин у Малинській міській територіальній громаді на 2021-2023 роки;
* Програма сприяння створення ОСББ Малинської міської територіальної громади на 2021-2023 роки;
* Програма переходу населення на індивідуальне опалення із закриттям нерентабельних котелень Малинської міської територіальної громади на 2021-2023 роки;
* Програма «Безпечне місто» Малинської міської територіальної громади на 2021-2023 роки;
* Програма капітального ремонту житлового фонду Малинської міської територіальної громади на 2021-2023 роки;
* Програма охорони навколишнього природного середовища Малинської міської територіальної громади на період 2021-2023 роки.

***Очікувані результати:***

* забезпечення сталої та ефективної роботи підприємств житлово- комунального господарства;
* забезпечення належних умов проживання мешканців територіальної громади та подовження термінів експлуатації наявного житлового фонду, його інженерних мереж та прибудинкових і внутрішньо квартальних територій;
* забезпечення населення житлово-комунальними послугами відповідної якості та рівня;
* покращення благоустрою прибудинкових територій житлових будинків;
* забезпечення безпечного відпочинку дітей на спортивно-ігрових майданчиках біля житлових будинків шляхом відновлення їх технічного стану та поліпшення естетичного вигляду;
* зменшення непродуктивних втрат та витрат питної води і тепла в централізованих водопровідних та теплових мережах, покращення якості води та наданих житлово-комунальних послуг;
* зменшення енергоспоживання;
* оновлення парку спеціалізованої техніки комунальних підприємств міста, що дасть змогу вчасно та якісно проводити роботи з благоустрою міста;
* ефективне та раціональне використання майна комунальної власності територіальної громади;
* захист майнових прав об’єктів нерухомого майна територіальної громади;
* зменшення заборгованості з орендної плати за використання нежитлових приміщень територіальної громади;
* збільшення надходжень коштів від оренди та відчуження комунального майна до міського бюджету;
* приведення в належний санітарний стан територіальної громади;
* зменшення кількості безпритульних тварин на вулицях територіальної громади.

# 3.2.7. Енергозбереження в бюджетній сфері

***Проблемні питання:***

* недостатній рівень зменшення витрат енергоресурсів на підтримання належних санітарних умов для перебування людей у будівлях;
* низькі теплоізоляційні характеристики більшості будівель;
* використання застарілого енергозатратного теплогенеруючого обладнання в окремих будівлях;
* не всі заклади бюджетної сфери переведені на використання альтернативних джерел енергії для обігріву приміщень.
* недостатній рівень залучення позабюджетних фінансових ресурсів в енергоефективні проекти.

***Основні напрями діяльності:***

* проведення моніторингу споживання енергоресурсів бюджетними закладами та комунальними підприємствами;
* продовження використання альтернативних джерел енергії для бюджетних установ міста, перехід закладів освіти на альтернативні джерела енергії;
* виконання завдань та заходів у рамках добровільної ініціативи Європейської Комісії «Угода Мерів щодо клімату та енергії»;
* удосконалення системи енергетичного менеджменту;
* проведення енергетичних аудитів та розробка енергетичних сертифікатів для установ та будівель бюджетної сфери;
* залучення грантів, проектів міжнародної технічної допомоги та інших фінансових ресурсів для реалізації інвестиційних проектів у сфері енергозбереження та енергоефективності;
* пошук та залучення громадських організацій до розробки, реалізації місцевих енергоефективних проектів, тематичних інформаційних кампаній тощо.

***Очікувані результати:***

* створення ефективної системи управління споживанням паливно-енергетичних ресурсів в бюджетній сфері та впровадження місцевої політики сталого енергетичного розвитку;
* зменшення споживання паливно-енергетичних ресурсів будівлями закладів бюджетної сфери;
* залучення додаткових позабюджетних фінансових ресурсів та (або) міжнародної технічної допомоги для реалізації місцевих інституційних та інвестиційних проектів у сфері енергозбереження та енергоефективності;
* участь громадськості в реалізації місцевої енергетичної політики;
* збільшення використання альтернативних джерел енергії, що значно зменшить використання природного газу та сприятиме покращенню екологічної ситуації завдяки зниженню викидів CO2 в атмосферу.

**3.2.8. Туризм**

***Проблемні питання:***

- недостатня поінформованість громадськості про наявний туристичний потенціал громади;

- низький рівень фінансування розвитку туристичної інфраструктури.

***Основні напрями діяльності:***

- інвентаризація наявної туристичної інфраструктури в громаді;

- підготовка та подання проєктів, що можуть фінансуватися за рахунок коштів з різних джерел (на умовах співфінансування) щодо розвитку внутрішнього туризму, відкриття нових маршрутів, визначення та промоція туристичних «магнітів» громади;

- виготовлення та розповсюдження рекламно-презентаційної продукції про туристичний потенціал громади;

- представлення інформаційних матеріалів про туристичний потенціал громади на спеціалізованих виставкових заходах.

***Інструменти виконання:***

Програма розвитку туризму Малинської міської територіальної громади на 2021– 2024 роки.

***Очікувані результати:***

- створення привабливого туристичного іміджу громади;

- забезпечення потенційних туристів і екскурсантів актуальною, якісною туристичною інформацією та безперешкодним доступом до неї.

# 3.2.9. Розвиток торгівлі

***Проблемні питання:***

* зростання цін на продовольчі товари;
* наявність несанкціонованої торгівлі на території громади;
* обтяжливість та неврегульованість на законодавчому рівні системи оподаткування, внаслідок чого наявність значної кількості осіб, які працюють нелегально;
* недостатній контроль за якістю і безпечністю продуктів і товарів в торговельній мережі та закладах громадського харчування.

***Основні напрями діяльності:***

* проведення роз’яснювальної роботи з суб’єктами господарювання щодо вимог чинного законодавства у сфері торгівлі, ресторанного господарства та послуг;
* сприяння здійсненню санкціонованої торговельної діяльності;
* посилення заходів з протидій неорганізованою торгівлею;
* створення умов для продажу сільськогосподарської продукції безпосередньо її виробниками шляхом організації ярмарків;
* своєчасне прийняття рішень про порядок роботи торговельних об’єктів та ринків в умовах пандемії та забезпечення контролю з цього питання.

***Очікувані результати:***

* збільшення обсягів роздрібного товарообороту та обсягів послуг, реалізованих населенню;
* підвищення рівня торговельного обслуговування;
* підвищення безпечності роботи торговельних об’єктів та ринків в умовах пандемії.

# 3.3. Соціальні стандарти та рівень життя населення

# 3.3.1. Грошові доходи та заробітна плата

***Проблемні питання:***

* збільшення частки працівників, які працюють на умовах скороченого робочого часу та/або простоїв і припинення ведення господарської діяльності малим бізнесом (у зв’язку із введенням карантинних обмежень по стримуванню розповсюдження короновірусної інфекції).
* використання не задекларованої найманої праці; приховування і видача заробітної плати у «конвертах»;
* нарахування заробітної плати за кваліфіковану працю в мінімальному розмірі, встановлення посадових окладів та тарифних ставок без урахування міжкваліфікаційних співвідношень;

***Основні цілі та завдання:***

* здійснення заходів, направлених на збільшення трудових доходів населення на основі поступового відновлення економіки після пандемії COVID-19 та прискорення темпів зростання рівня заробітної плати;
* вжиття заходів щодо подолання не задекларованої праці, в тому числі і шляхом проведення інформаційно – роз’яснювальної кампанії серед населення та надання правової допомоги роботодавцям, які використовують найману працю;
* проведення постійного моніторингу своєчасності виплати заробітної плати суб’єктами господарювання, вжиття заходів щодо попередження виникнення заборгованості із виплати заробітної плати;
* співпраця з контролюючими і правоохоронними органами щодо здійснення дієвого та оперативного контролю за дотриманням законодавства з оплати праці суб’єктами господарювання усіх форм власності;
* здійснення моніторингу укладення колективних договорів на підприємствах, установах, організаціях, які використовують найману працю та здійснення заходів контролю за виконаннями роботодавцями їх умов у частині оплати праці, недопущення необгрутованого зменшення заробітної плати;

***Очікувані результати:***

* підвищення рівня доходів населення від трудової діяльності та рівня заробітної плати низькооплачуваних працівників;
* створення сприятливих умов для відновлення та розвитку бізнесу, оформлення відповідно до законодавства трудових відносин між роботодавцями та найманими працівниками;
* забезпечення мінімальних гарантій з оплати праці і виконанням умов колективних договорів у сфері оплати праці;

- забезпечення своєчасної та у повному обсязі виплати заробітної плати, недопущення заборгованості із виплати заробітної плати працівникам.

# 3.3.2. Ринок праці

***Проблемні питання:***

* невідповідність професійно-кваліфікаційного складу безробітних та їх досвіду вимогам роботодавців, недостатня кількість спеціалістів робітничих професій;
* дисбаланс попиту і пропозиції робочої сили на ринку праці та високе навантаження незайнятих громадян на одну вільну посаду;
* формування у молоді підвищених вимог щодо працевлашту­вання (престижу, заробітку), змісту, характеру й умов праці;
* наявність випадків не задекларованої найманої праці та виплати заробітної плати в «конвертах»;
* недостатня кількість робочих місць із прийнятною заробітною платою призвело до того, що певні категорії мешканців від’їжджають в пошуках роботи до інших регіонів України або за кордон.

***Основні напрями діяльності:***

***-*** підвищення попиту на ринку праці за рахунок створення нових робочих місць у перспективних секторах економіки та залучення нових роботодавців;

***-*** сприяння розвитку самозайнятості мешканців регіону, створення сприятливих умов та розвитку малого та середнього бізнесу;

***-*** удосконалення комунікацій між учасниками ринку праці (центром зайнятості, роботодавцями, освітніми закладами, суб’єктами господарювання, які надають послуги у працевлаштуванні, громадськими організаціями);

* удосконалення механізму виявлення й легалізації тіньових робочих місць та проведення активної співпраці з контролюючими та правоохо- ронними органами, сторонами соціального діалогу з питань детінізації трудових відносин;
* сприяння зайнятості громадян, які потребують соціального захисту та нездатні на рівних умовах конкурувати на ринку праці;
* збільшення заходів та удосконалення методів профорієнтаційної роботи з молоддю, що сприятиме впровадженню престижності робітничих професій, формуванню мотивації до свідомого вибору професійної діяльності, збалансуванню попиту та пропозиції робочої сили на регіональному ринку праці.

***Очікувані результати:***

* забезпечення збереження ефективно функціонуючих і створення нових робочих місць з належними умовами праці та гідною заробітною платою;
* підвищення рівня обізнаності населення про можливості ринку праці;
* зменшення частки не задекларованої найманої праці;
* здійснення індивідуальних програм реабілітації осіб з інвалідністю та інших соціально вразливих верств населення, насамперед, у частині їх працевлаштування;
* забезпечення організації професійного навчання зареєстрованих безробітних (підготовка, перепідготовка, підвищення кваліфікації).

**3.3.3.** **Соціальний захист населення**

***Проблемні питання:***

* недосконалість законодавства щодо оплати коштів на здійснення заходів із соціально - психологічної підтримки та реабілітації постраждалого населення у разі блокування незахищених рахунків;
* оплата судового збору органами соціального захисту;
* зобовязання органів місцевого самоврядування фінансувати  компенсаційні виплати за пільговий проїзд та пільги з послуг зв'язку без надання необхідних коштів з держбюджету (при обмеженій можливості міського бюджету);
* відсутнє надання деяких базових соціальних послуг відповідно до Закону України «Про соціальні послуги»;
* відсутність баз даних для обміну інформацією для призначення та нарахування пільг, житлових субсидій та державних соціальних допомог.

***Основні напрями діяльності:***

* розвиток системи надання соціальних послуг шляхом надання адресної соціальної допомоги, пільг та компенсацій;
* формування комплексної системи соціального захисту та медичного забезпечення;
* активізація роботи з громадськими організаціями щодо надання якісних соціальних послуг малозахищеним громадянам територіальної громади та налагодження ефективної співпраці з соціальними партнерами;
* поширення досвіду впровадження соціальних проектів;
* забезпечення своєчасних виплат державних видів допомог у розмірах, визначених законодавством;
* підвищення якості соціального обслуговування громадян, які перебувають у складних життєвих обставинах;
* надання соціальної допомоги малозабезпеченим верствам населення з метою їх підтримки та профілактики можливої асоціальної поведінки;
* забезпечення адресності соціальної допомоги особам з інвалідністю, ветеранам війни та праці, пенсіонерам та малозабезпеченим сім`ям залежно від майнового стану і доходів сім’ї;
* вирішення соціально-побутових проблем учасників АТО/ООС та членів сім’ї загиблих учасників АТО/ООС;
* забезпечення своєчасного фінансування в межах планових призначень та ефективного використання коштів субвенцій на надання пільг та житлових субсидій населенню;
* вирішення соціально-побутових проблем внутрішньо переміщених осіб з тимчасово окупованої території, районів проведення антитерористичної операції;
* запровадження надання у громаді деяких базових соціальних послуг відповідно до Зхакону України «Про соціальні послуги»;
* забезпечення сучасною комп’ютерною технікою та програмним забезпеченням.

***Очікувані результати:***

* реалізація заходів, спрямованих на соціальну підтримку окремих категорій громадян та підвищення адресності при наданні соціальної підтримки;
* розширення кількості і спектру соціальних послуг, покращення змісту та якості допомоги у сфері соціальних послуг;
* забезпечення якісного соціального обслуговування (надання соціальних послуг) громадянам, які перебувають у складних життєвих обставинах і потребують сторонньої допомоги;
* забезпечення вільного пересування осіб з інвалідністю з фізичними вадами в житлових та побутових приміщеннях, місцях загального користування, громадському транспорті, вулицях;
* забезпечення додаткових соціальних гарантій внутрішньо переміщеним особам з тимчасово окупованої території, районів проведення антитерористичної операції;
* забезпечення додаткових соціальних гарантій учасникам АТО/ООС та членам сім’ї загиблих учасників АТО/ООС;
* надання деяких базових соціальних послуг відповідно до Закону України «Про соціальні послуги» у громаді;
* своєчасне призначення та нарахування пільг, житлових субсидій та державних соціальних допомог мешканцям громади.

***Інструменти виконання:***

Субвенції з державного бюджету.

Програма соціального захисту окремих категорій громадян «Турбота» на 2021-2023 роки.

Програма виконання рішень судів та інших виконавчих документів на 2021-2023 роки.

Програма підтримки учасників антитерористичної операції та членів їх сімей-мешканців Малинської міської територіальної громади на 2021-2023 роки.

Програма надання пільг окремим категоріям населення Малинської міської територіальної громади на 2021-2023 роки.

Програма зайнятості населення на території Малинської міської територіальної громади на 2021-2023 роки.

Програма фінансової підтримки ветеранських організацій на 2021-2023 роки.

**3.3.4 Охорона здоров’я**

*Проблемні питання:*

* збільшення захворюваності населення громади на серцево-судинну патологію, онкологічні захворювання, психічні хвороби, поширення соціально-небезпечних хвороб;
* недостатнє кадрове забезпечення (потреба лікарів, середнього медичного персоналу);
* низький рівень забезпечення закладів охорони здоров’я Малинської міської територіальної громади сучасним медичним обладнанням відповідно до табелю матеріально-технічного оснащення, необхідним інвентарем;
* потреба в реконструкції приміщення Малинської міської лікарні;
* потреба в реконструкції приймального відділення лікарні;
* недостатнє фінансування щод закінчення капітального ремонту системи киснепостачання КНП «Малинська міська лікарня» ММР;
* потреба в реконструкції котельні Малинської місьої лікарні.

*Основні напрями діяльності:*

* оновлення матеріально-технічного забезпечення закладів охорони здоров’я;
* надання якісної медичної допомоги населенню Малинської міської територіальної громади
* проведення ефективних та якісних лабораторних досліджень;
* проведення будівельних та ремонтних робіт в закладах охорони здоров’я;
* мотивація молодих спеціалістів та залучення нових кадрів;
* превентивні заходи для підтримання здоров’я жителів Малинської міської територіальної громади.

***Інструменти виконання:***

Програма розвитку охорони здоров’я Малинської міської територіальної громади на 2021-2023 роки;

Програма протидії захворюванню на туберкульоз Малинської міської територіальної громади на 2021-2023 роки;

Програма «Підтримка хворих з хронічною нирковою недостатністю Малинської міської територіальної громади на 2021–2023 роки»;

Програма «Підтримка хворих з трансплантованими протезами серцевих клапанів Малинської міської територіальної громади на 2021-2023 роки»;

Програма «Підтримка хворих на неспецифічний виразковий коліт Малинської міської територіальної громади на 2021-2023 роки»;

Програма «Розвиток паліативної допомоги на 2021-2023 роки».

***Очікувані результати:***

* поліпшення якості та ефективності надання медичних послуг закладами охорони здоров’я Малинської міської територіальної громади;
* підвищення доступності та якості медичного обслуговування населення;
* проведення реконструкції будівлі КНП «Малинська міська лікарня» Малинської міської ради;
* зниження рівня материнської, перинатальної та малюкової смертності;
* зменшення показників на захворюваність серцево-судинної патології, онкологічні захворювання, соціально-небезпечні захворювання, психічне здоров’я населення громади;
* покращення матеріально-технічного забезпечення закладів охорони здоров’я;
* виконання заходів програм Малинської міської територіальної громади.

**3.3.5. Освіта.**

***Проблемні питання, що потребуютьт вирішення:***

* забезпечення рівного доступу до якісної освіти дітям ясельного та дошкільного віку у т.ч. з особливими освітніми потребами через використання різних форм здобуття дошкільної освіти (короткотривалі, спеціальні, інклюзивні групи, групи соціально-педагогічного патронату);
* модернізація та осучаснення освітнього процесу в закладах дошкільної освіти, оснащеність закладів комп’ютерною технікою та мультимедійним обладнанням;
* запровадження інтерактивних форм навчання та підвищення професійного рівня працівників закладів дошкільної освіти усіх категорій;
* оновлення та зміцнення навчально-методичної, матеріально-технічної бази навчальних закладів;
* забезпечення оснащенням спортивних та ігрових майданчиків сучасним обладнанням;
* збільшення фінансування на забезпечення капітальних ремонтів зношених інженерних споруд та будівель;
* підвищення енергоефективності в будівлях навчальних закладів, впровадження сучасних енергозберігаючих технологій;
* створення безпечних умов праці, приведення до сучасних вимог та норм будівель навчальних закладів;
* збільшення фінансування та забезпечення протипожежних заходів у закладах освіти;
* оновлення холодильно-технологічного обладнання харчоблоків;
* збільшення фінансування на забезпечення стимулювання обдарованих дітей, учасників олімпіад, конкурсу-захисту малої академії наук України, фестивалів, конкурсів, змагань, турнірів всіх рівнів;
* збільшення фінансування на забезпечення стимулювання творчо працюючих вчителів.

***Основні напрями діяльності:***

* оновлення системи роботи з педагогічними кадрами;
* покращення матеріально-технічної та методичної бази для навчальних закладів;
* поступова заміна оздоровчо-спортивної бази закладів;
* поетапне оновлення холодильно-технологічного обладнання харчоблоків;
* поетапне впровадження сучасних енергозберігаючих технологій;
* поетапне впровадження протипожежних заходів у закладах освіти;
* збільшення кількості груп у закладах дошкільної освіти шляхом виведення з приміщення 1-х класів;
* стимулювання обдарованих дітей, учасників олімпіад, конкурсу-захисту малої академії наук України, фестивалів, конкурсів, змагань, турнірів всіх рівнів;
* стимулювання творчо працюючих вчителів за результатами роботи;
* проведення капітальних ремонтів закладів із врахуванням першочерговості (аналіз відсотку зношеності інженерних споруд та будівель).

***Інструменти виконання:***

* Закон України «Про освіту»;

- Закон України «Про повну загальну середню освіту»;

* Комплексна Програма розвитку освіти Малинської міської територіальної громади на 2021-2024 р.р.

***Очікувані результати:***

* забезпечення доступності освітніх послуг для кожного громадянина;
* забезпечення рівності умов для реалізації задатків, нахилів, здібностей, обдарувань, різнобічного розвитку кожної дитини;
* приведення рівня охоплення дітей дошкільною освітою до потреби населення громади;
* запровадження різних альтернативних форм здобуття дошкільної освіти;
* збереження і зміцнення здоров’я, психологічного і фізичного розвитку дітей;
* забезпечення збалансованого харчування дітей, необхідного для їх нормального росту і розвитку;
* поліпшення умов експлуатації та утримання будівель навчальних закладів громади. Забезпечення продовження термінів експлуатації будівель, систем опалення, водопровідних і каналізаційних систем та інженерних комунікацій;
* зниження ризику виникнення дитячого та виробничого травматизму;
* впровадження дієвої системи фізкультурної просвіти населення, яка б сприяла формуванню традицій і культури здорового способу життя, престижу здоров’я, залученню молоді до активних занять фізичною культурою і спортом;
* створення умов для реалізації творчого потенціалу молоді, спрямування її на духовне та фізичне становлення і самовдосконалення засобами фізичної культури і спорту;
* забезпечення збереження наявної матеріально-технічної бази спортивного напряму в закладах освіти, поліпшення умов її функціонування;
* приведення до норм вимог закону України про Пожежну безпеку, Правил Пожежної безпеки для закладів, установ і організаційної системи України, утримання протипожежного захисту в приміщеннях закладів освіти, пристроїв димовидалення, протипожежного водогону, автоматичної пожежної сигналізації;
* урізноманітнення та підвищення якості оздоровчих послуг;
* створення ефективної системи виявлення, відбору та підтримки обдарованої молоді;
* підвищення науково-методичного та інформаційного забезпечення;
* розвиток інтелектуальних здібностей учнів та профорієнтаційна направленість у виборі майбутньої професії;
* покращення умов перебування дітей у навчальних закладах;
* скорочення витрат бюджетних коштів на споживання енергетичних ресурсів.

**3.3.6. Культура**

***Проблемні питання:***

* недостатній рівень матеріально-технічної бази та стану приміщень закладів культури;
* недостатній рівень організації дозвілля населення;
* недостатнє кількісне і якісне оновлення бібліотечних фондів;
* недостатнє технічне оснащення теоретичних класів та недостатність музичних інструментів дитячої школи мистецтв.

***Основні напрями діяльності:***

* забезпечення збереження мережі закладів та установ культури і забезпечення належного їх функціонування;
* здійснення заходів для розширення спектру мистецьких проєктів закладів культури;
* впровадження нових форм проведення культурно-мистецьких заходів, фестивальних програм та організації дозвілля молоді;
* забезпечення участі мистецьких колективів у обласних, всеукраїнських та міжнародних фестивалях, конкурсах;
* розроблення програм із залученням грантів, благодійних коштів;
* створення Арт-просторів на території територіальної громади та організація дозвілля молоді;
* придбання та комплектування бібліотечного фонду сучасною літературою, згідно з потребами користувачів бібліотек;
* підтримка книговидання місцевих авторів;
* покращення якості освітянських послуг з початкової мистецької освіти за рахунок оновлення музичних інструментів, покращення матеріально-технічної бази.

***Інструменти виконання:***

* + Закон України «Про культуру»;
  + Комплексна Програма розвитку культури Малинської міської територіальної громади на 2021 – 2023 роки.

***Очікувані результати:***

* збереження мережі закладів та установ культури, забезпечення належного їх функціонування;
* створення сучасної матеріально-технічної бази закладів культури, проведення в них капітальних та поточних ремонтів;
* вдосконалення форм діяльності закладів культури та організації дозвілля населення;
* створення нових та підтримка діючих аматорських колективів народної творчості, залучення до них молоді;
* створення простору для вільного творчого самовираження мешканців територіальної громади, зокрема через проведення фестивалів, свят та концертів;
* збільшення кількості відвідувачів, учасників, гостей, майстрів народних промислів, які задіяні в різноманітних масових заходах, культурно-мистецьких проєктах, майстер-класах, ярмарках, фестивалях;
* реалізація проектів за кошти грантових програм;
* створення належних умов для здобуття початкової мистецької освіти;
* вивчення, збереження, популяризація історичної та культурної спадщини територіальної громади.

**3.3.7. Фізична культура і спорт**

***Проблемні питання:***

* недостатнє забезпечення спортивним інвентарем дитячо-юнацької спортивної школи;
* недостатнє забезпечення спортивним інвентарем навчальних закладів;
* недостатнє забезпечення туристичним спорядженням;
* відсутність спортивних споруд міжнародних стандартів для підготовки спортсменів та проведення змагань з видів спорту;
* недостатня кількість спортивних майданчиків, міні-футбольних полів з синтетичним покриттям, спортивних залів.

***Інструменти виконання:***

* Цільова програма розвитку галузі фізичної культури і спорту Малинської міської територіальної громади на 2021 - 2025 роки.

***Основні напрями діяльності:***

* забезпечення участі професійних та аматорських спортсменів Малинської міської територіальної громади в обласних, всеукраїнських, міжнародних змаганнях;
* розвиток олімпійських, параолімпійських та не олімпійських видів спорту;
* покращення матеріально-технічного забезпечення Малинської дитячо-юнацької спортивної школи, загальноосвітніх та позашкільних закладів Малинської територіальної громади;
* вирішення питання забезпеченості спортивними спорудами та спортивними майданчиками із штучним покриттям.

***Очікувані результати:***

* створення умов для підготовки спортсменів високого класу та проведення заходів обласного, Всеукраїнського та міжнародного рівнів;
* збільшення кількості населення, залученого до фізкультурно-оздоровчої та спортивно-масової роботи до 10%;
* збільшення кількості дітей та підлітків, дорослого населення громади Малинщини, які систематично відвідують заняття на відділеннях спортивних шкіл, в спортивних клубах, гуртках та секціях;
* підвищення рівня забезпеченості населення фізкультурно-спортивними спорудами.
* створення належних матеріально-технічних та фінансових умов для розвитку пріоритетних видів спорту.

**3.3.8. Молодіжна і сімейна політика**

***Проблемні питання:***

- відсутність системності в роботі з національно-патріотичного виховання дітей та молоді.

***Інструменти виконання:***

* Програма підтримки, сприяння становленню, розвитку та національно – патріотичного виховання дітей та молоді Малинської міської територіальної громади на 2022 – 2026 р.р.;
* Програма оздоровлення та відпочинку дітей Малинської міської територіальної громади на 2021-2025 роки.

***Основні напрямки діяльності:***

- забезпечення оптимальної скоординованої діяльності органів місцевого самоврядування і громадськості у сфері національно-патріотичного виховання;

- проведення заходів для молоді та підтримка проектів громадських дитячих та молодіжних організацій і об’єднань.

***Очікувані результати:***

- підвищення рівня громадської активності молоді та збільшення кількості громадських молодіжних організацій, залучених до співпраці;

- скоординована робота органів місцевого самоврядування і громадськості у сфері національно-патріотичного виховання дітей та молоді

**3.3.9. Захист прав та інтересів дітей**

*Проблемні питання:*

* повільний розвиток мережі патронатних сімей;
* значна кількість дітей, які проживають у сім’ях, та які перебувають у складних життєвих обставинах;
* недостатній рівень забезпечення житлом дітей-сиріт, дітей, позбавлених батьківського піклування, та осіб з їх числа.

*Основні напрями діяльності:*

- впровадження альтернативних сімейних форм виховання, таких

як патронатні сім’ї;

- здійснення заходів щодо розвитку мережі прийомних сімей та

влаштування в них дітей-сиріт і дітей, позбавлених батьківського

піклування;

* своєчасне виявлення сімей, які опинились у складних життєвих обставинах, здійснення заходів щодо посилення контролю за умовами проживання та виховання дітей у сім’ях, де батьки, або особи, що їх замінюють, ухиляються від виконання батьківських обов'язків;
* реалізація державної політики щодо забезпечення житлом дітей-сиріт, дітей, позбавлених батьківського піклування, та осіб з їх числа.

*Інструменти виконання:*

Програма щодо забезпечення та захисту прав дітей у Малинській міській територіальній громаді на 2021-2025 роки;

Цільова (комплексна) соціальна Програма забезпечення житлом дітей-сиріт, дітей, позбавлених батьківського піклування, та осіб з їх числа на 2021-2022 роки у Малинській міській територіальній громаді.

*Очікувані результати:*

- розширення мережі патронатних та прийомних сімей;

* покращення умов проживання дітей, які перебувають у складних життєвих обставинах;
* зменшення кількості дітей-сиріт, дітей, позбавлених батьківського піклування, та осіб з їх числа, не забезпечених житлом.

**3.4. Створення безпечного середовища**

**3.4.1. Охорона навколишнього природного середовища**

***Проблемні питання:***

* високе техногенне навантаження на навколишнє середовище;
* постійне збільшення кількості твердих побутових відходів;
* неефективне використання водних ресурсів та як наслідок незадовільний екологічний стан поверхневих і підземних джерел питного водопостачання;
* недостатня наявність енергозберігаючих технологій та очисних фільтрів викидів виробництва.

***Основні напрями діяльності:***

* поліпшення благоустрою та ліквідація стихійних сміттєзвалищ у населених пунктах територіальної громади, поступова організація збирання та вивозу ТПВ з населених пунктів громади;
* поліпшення технічного стану та благоустрою водойм, будівництво бюветів питної води.

***Інструменти виконання:***

Закон України «Про охорону навколишнього природного середовища».

***Очікувані результати:***

* покращення безпечного для здоров’я людей стану навколишнього природного середовища;
* забезпечення населених пунктів територіальної громади якісною питною водою;
* дотримання правил благоустрою населенням громади;
* зменшення стихійних сміттєзвалищ на території громади.

**3.4.2. Природна і техногенна безпека**

***Проблемні питання:***

* недостатня забезпеченість населених пунктів громади системами раннього виявлення загрози виникнення надзвичайних ситуацій та оповіщення населення у разі їх виникнення;
* збільшується вірогідність виникнення надзвичайних ситуацій різного характеру.

***Основні напрями діяльності:***

* забезпечення постійного звязку зі спеціалізованими службами цивільного захисту та надання їм підтримки під час виконання сумісних завдань;
* облаштування на потенційно-небезпечних об’єктах та об’єктах підвищеної небезпеки систем раннього виявлення надзвичайних ситуацій та оповіщення людей у випадку їх виникнення.

***Інструменти виконання:***

Комплексна Програма забезпечення пожежної та техногенної безпеки, захисту населення і території Малинської міської територіальної громади від надзвичайних ситуацій на 2021-2025 роки.

***Очікувані результати:***

* своєчасне виявлення загрози виникнення надзвичайних ситуацій техногенного походження;
* зниження ймовірного ризику виникнення надзвичайних ситуацій на об’єктах підвищеної небезпеки, загибелі людей на них, зменшення матеріальних втрат;
* покращення стану техногенної безпеки на території громади.

**3.4.3. Забезпечення законності та правопорядку**

***Проблемні питання:***

* необхідність посилення контролю за станом правопорядку у громадських місцях та автошляхах і негайного реагування поліції на правопорушення;
* необхідність підвищення оперативності реагування на повідомлення та заяви громадян про правопорушення та злочинні посягання.

***Основні напрями діяльності:***

* взаємодія поліції з органами місцевого самоврядування територіальної громади у вирішенні проблемних питань щодо забезпечення правопорядку, захисту прав та свобод громадян, у т.ч. модернізації матеріально-технічного забезпечення поліції;
* вжиття практичних заходів, направлених на покращення оперативного реагування на злочини, належного функціонування служби «102»;
* профілактичні заходи з протидії підлітковій злочинності, стабілізація та зниження кількості злочинів, вчинених дітьми і стосовно них;
* встановлення у публічних місцях засобів відеоспостереження, обладнання спеціалізованих засобів відеоспостереження з можливістю аналітичної обробки відеоінформації та їх подальше обслуговування.

***Інструменти виконання:***

Закон України «Про національну поліцію».

Програма «Безпечне місто» Малинської міської територіальної громади на 2021-2023 роки.

***Очікувані результати:***

* оперативне реагування поліції на заяви та повідомлення про здійснення протиправних дій;
* підвищення рівня захищеності громадян від правопорушень, дотримання їх прав та інтересів;
* підтримання громадської безпеки та порядку в публічних місцях та на вулицях;
* зменшення кількості кримінальних правопорушень вчинених дітьми та стосовно них.

# Додаток 1 до Програми

**ПЕРЕЛІК**

**заходів, проєктів будівництва, реконструкції та фінансування**

**у 2022 році**

| **№ з.п.** | **Найменування** | **Обсяг фінансування, тис.грн.** |
| --- | --- | --- |
| **І. ВОДОЗАБЕЗПЕЧЕННЯ ТА ВОДОВІДВЕДЕННЯ** | | |
| 1 | Капітальний ремонт зовнішніх мереж каналізації в мікрорайоні вулиць: Кримського, Кармелюка, Гастелло, Панфілова в м.Малині Житомирської області | 1333,799 |
| 2 | Капітальний ремонт мереж водопостачання від приймального колодязя до насосних агреатів станції першого підйому очисних споруд | 334,030 |
| 3 | Придбання насосних агрегатів:  - КНС №1 (вул.Кармелюка);  - КНС №1 (вул.Приходька). | 140,0 |
| 4 | Будівництво бюветів питної води | 1000,0 |
| 5 | Будівництво водозабірних свердловин з підключенням до існуючих водогонів та споруд для водозабезпечення смт. Гранітне Малинського району Житомирської області | Передбачається коригування проєкту |
| **ІІ. БУДІВНИЦТВО, БЛАГОУСТРІЙ ТА РЕМОНТ ДОРІГ** | | |
| 1 | Реконструкція вулиці Кривенчука  в м. Малині Житомирської області | 13090,613 |
| 2 | Капітальний ремонт вулиці Н. Сосніної в м.Малині | 1205,863 |
| 3 | Капітальний ремонт дорожнього покриття по проспекту Машинобудівників в м.Малині | 21374,334 |
| 4 | Капітальний ремонт дорожнього покриття по вулиці Нахімова м.Малин Коростенського району Житомирської області | 447,701 |
| 5 | Капітальний ремонт дорожнього покриття по вулиці Толстого м.Малин Коростенського району Житомирської області | 2293,081 |
| 6 | Капітальний ремонт дорожнього покриття по вулиці Пилипа Орлика та вул.Грибоєдова м.Малин Коростенського району Житомирської області | 1831,880 |
| 7 | Капітальний ремонт дорожнього покриття по вулиці Чехова м.Малин Коростенського району Житомирської області | 2197,774 |
| 8 | Капітальний ремонт дорожнього покриття по вулиці Петровського м.Малин Коростенського району Житомирської області | 2029,798 |
| 9 | Капітальний ремонт дорожнього покриття по вулиці Кримського м.Малин Коростенського району Житомирської області | 15759,503 |
| 10 | Капітальний ремонт дорожнього покриття по вулиці Заводська м.Малин Коростенського району Житомирської області | 6132,449 |
| 11 | Капітальний ремонт дорожнього покриття по вулиці Романенка м.Малин Коростенського району Житомирської області | 2648,116 |
| 12 | Капітальний ремонт стадіону «Авангард» ім.А.В.Деняченка по вул.Парковій, 1  м.Малин Коростенського району Житомирської області | Вартість буде визначено згідно проєктної документації |
| 13 | Придбання спеціалізованої техніки  для комунальних підприємств:  - ПРИДБАННЯ СМІТТЄВОЗА | 2700,0 |
| 14 | Продовження впровадження контейнерного збору сміття:баки | 280,0 |
| 15 | Придбання дитячих майданчиків та спортмайданчика с. Щербатівка | 200,0 |
| 16 | Придбання дитячих майданчиків (3 шт.) м. Малин | 200,0 |
| 17 | Реконструкція вуличного освітлення по вул. Бондарик м. Малин Житомирської області | 500,0 |
| 18 | Реконструкція парку з розміщенням тенісного корту та благоустроєм території по вул. Неманихіна у м. Малин, Коростенський р-н, Житомирська обл. | 1000,0 |
| 19 | Виготовлення тухнічних умов на будівництво вуличного освітлення в районі забудови учасниками АТО | 40,0 |
| 20 | Виготовлення проектно-кошторисної документації та будівництво скейтдрому в парку ім. Миклухи-Маклая | 1000,0 |
| 21 | Придбання камер відеоспостереження з фіксацією номера автомобіля | 150,0 |
| **ІІІ. МІСТОБУДУВАННЯ ТА ЗЕМЕЛЬНІ ВІДНОСИНИ** | | |
| 1 | Створення плану просторового розвитку території громади | 10000,0 |
| 2 | Виготовлення нормативно-грошової оцінки земель населених пунктів | 353,0 |
| 3 | Створення містобудівного кадастру | 250,0 |
| 4 | Проведення інвентаризації земель в межах та за межами населених пунктів | 1025,0 |
| 5 | Проведення експертно-грошової оцінки земельних ділянок, які підлягають продажу | 100,0 |
| 6 | Виготовлення ДПТ, проєктів землеустрою щодо відведення земельних ділянок | 100,0 |
| 7 | Підготовка земельних ділянок несільськогосподарського призначення або прав на них комунальної власності для продажу на земельних торгах та проведення таких торгів | 100,0 |
| **IV.ОХОРОНА НАВКОЛИШНЬОГО ПРИРОДНОГО СЕРЕДОВИЩА** | | |
| 1 | Будівництво полігону твердих побутових відходів (І черга) | 15000,0 |
| 2 | Здійснення стратегічно-екологічної оцінки програм і програмних документів (в тому числі оплата послуг) | 60,0 |
| **V.ОСВІТА** | | |
| 1 | Капітальний ремонт даху ЗОШ №5 по  пров. Покровському, 4 м. Малин у Житомирській області | 1478,399 |
| 2 | Капітальний ремонт покрівлі ЗОШ №6 І-ІІІ ступенів по вул.Городищанській,140 в м.Малині | 897,599 |
| 3 | Капітальний ремонт даху із заміною покрівлі ДНЗ №8 "Ялинка" по вул.Гагаріна,25 м.Малин Житомирської області | 1499,732 |
| 4 | Реконструкція приміщення ЗОШ №3 І-ІІІ ступенів по вул.Суворова,1 в м.Малині | 5714,318 |
| 5 | Капітальний ремонт будівлі Гранітнянської ЗОШ І-ІІІ ступенів. | 11197,0 |
| 6 | Будівництво дитячого майданчика Малинської загальноосвітньої школи №4. | 500,0 |
| 7 | Будівництво спортивного майданчика Малинського ЗНВК «Школа-ліцей №1 ім. Н.Сосніної І-ІІІ ступенів. | 861,5 |
| 8 | Капітальний ремонт із заміною покриття покрівлі Гранітнянського ЗДО «Дзвіночок» смт. Гранітне. | 1760,460 |
| 9 | Капітальний ремонт із термосанацією Гранітнянського ЗДО «Дзвіночок» смт. Гранітне. | 3132,572 |
| 10 | Капітальний ремонт будівлі Недашківського НВК «ДНЗ-ЗНЗ І-ІІІ ступенів». | 900,0 |
| 11 | Капітальний ремонт даху школи с. Любовичі | 300,0 |
| 12 | Придбання котлів для автономного опалення закладів освіти | 6769,43 |
| 13 | Придбання спеціальних засобів корекції для вихованців інклюзивних груп | 122,385 |
| 14 | Придбання спеціальних засобів корекції для учнів інклюзивних класів | 167,160 |
| **VI. КУЛЬТУРА** | | |
| 1 | Реконструкція мистецько-історичного центру по вул. Грушевського, 40 в м.Малині Житомирської обл. | 1499,890 |
| 2 | Придбання проектора та екрана для облаштування кінозалу в Центрі культури і дозвілля | 450,0 |
| 3 | Придбання зовнішнього LED екрана для Центру культури і дозвілля | 150,0 |
| **VIІ. МЕДИЦИНА** | | |
| 1 | Реконструкція частини будівлі КНП «Малинська міська лікарня» ММР для відділення невідкладної (екстреної) допомоги в м. Малині Житомирської області | 35000,0 |
| 2 | Реконструкція будівлі КНП «Малинська міська лікарня» ММР по вул. Бондарик 17 | 100000,0 |
| 3 | Капітальний ремонт системи киснепостачання КНП "Малинська міська лікарня" Малинської міської ради | 1023,0 |
| **VIІІ. НАДАННЯ АДМІНІСТРАТИВНИХ ПОСЛУГ** | | |
| 1 | Реконструкція будівлі Малинської міської ради з влаштуванням Центру надання адміністративних послуг | 5000,0 |

Вищевказані заходи та проєкти можуть бути реалізовані в рамках співфінансування з бюджету Малинської територіальної громади за умови виділення коштів з Державного бюджету, Державного фонду регіонального розвитку, обласного, районного бюджетів, донорських організацій та інших джерел фінансування не заборонених законом.